

AYLIK NET ÜCRETİ 1.300,99 TL’NİN ALTINA DÜŞEN ÜCRETİYE İLAVE ASGARİ GEÇİM İNDİRİMİ VERİLECEK

A. GİRİŞ

28.10.2016 tarih ve 29871 sayılı Resmi Gazete ’de yayımlanan Gelir Vergisi Kanununda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanunla 193 sayılı Gelir Vergisi Kanununa geçici 86. madde eklenmiştir. Anılan maddeye ilişkin olarak da 294 seri No.lu Gelir Vergisi Genel Tebliği yayımlanmıştır. Geçici madde 2016 yılı için uygulanacak olup bu yılda asgari geçim indirimi dahil aylık net ücreti 1.300,99 TL’nin altında kalan ücretliye ilave asgari geçim indirimi verilmek suretiyle aylık net kazancının 1.300,99 TL’nin altına düşmesi engellenmiştir.

B. İLAVE ASGARİ GEÇİM İNDİRMİNDEN KİMLAR YARARLANACAK

İlave asgari geçim indiriminden aylık brüt ücreti 1.647,00 TL ile 1.751,10 TL arasında olanlar yararlanabilecektir. Uygulama Ekim, Kasım ve Aralık/2016 ayları için hesaplanacak olan ücretler için geçerli olup ücretlilerin bu aylardaki kazançlarının 1.300,99 TL’nin altına düşmesi durumunda ilave AGİ devreye girecek ve aylık net kazanç tutarı 1.300,99 TL’nin altına düşürülmeyecektir.

C. İLAVE ASGARİ GEÇİM İNDİRMİNDEN KİMLAR YARARLANAMAYACAK

Gelir vergisi tarifesini nedeniyle net ücretinde düşüş yaşansa da aylık net kazancı 1.300,99 TL’nin altına düşmeyen ücretlilere ilave AGİ hesaplanması söz konusu değildir. Aynı şekilde ücretlinin Ekim, Kasım veya Aralık aylarından birinde işten ayrılması veya ücretsiz izin gibi nedenlerle çalışılan sürenin 30 günün altına düşmesi durumunda ilave AGİ hesaplaması yapılamayacak ve çalışana normal çalışmasının karşılığı olan ücret ödenecektir.

D. UYGULAMAYA İLİŞKİN AÇIKLAMALAR

İlave AGİ hesaplaması ücretlilerin Asgari Geçim İndirimi Bordrolarında da belirtilecek ve bu tutar ücretlinin bordrosuna aynen aktarılacaktır. Bordroya aktarılan AGİ tutarı ücretli için hesaplanan gelir vergisi tutarını aşmayacağı tabiidir.

Aşağıda 2016 yılının Ocak ayından Eylül ayına kadar aylık 1.647,00 TL asgari ücret ile çalışan değişik sosyal güvenlik durumu ve medeni haldeki çalışanların Ekim ayı ücret bordrosu yer almaktadır. Tablodan da görüleceği üzere tüm çalışanlar asgari ücret ile çalışmış olmalarına karşın sadece birinci sıradaki çalışan ile altı ve yedinci sıradaki çalışanın Ekim ayı net ücreti 1.300,99 TL’nin altına düşmüştür.

294 seri No.lu GVK Genel Tebliğinde yapılan açıklamalar doğrultusunda birinci sıradaki bekar çalışanın Ekim ayı AGİ tutarına $(1.300,99 - 1.230,98) = 70,01$ TL ilave AGİ eklenecek ve bu çalışanın Ekim ayı net ücreti 1.300,99 TL’ye iblağ olacaktır. Bu ücretlinin ücret bordrosundaki AGİ tutarı $(123,53 + 70,01) = 193,54$ TL’ye yükseltilecektir. Aynı şekilde ekteki tabloda gözüken altıncı ve yedinci sıradaki çalışanların AGİ tutarları artırılacak ve net ücretleri 1.300,99 TL’ye iblağ edilecektir. Diğer çalışanların Ekim ayı net ücreti

Sirküler No :401-2016/19
Sirküler Tarihi :01.11.2016



**AKTİF YEMİNLİ MALİ
MÜŞAVİRLİK A.Ş.**

1.300,99 TL'nin altına düşmediğinden bu kişilerin AGİ tutarı ve ücretlerinde herhangi bir değişiklik yapılmayacaktır.

Diğer taraftan birinci sıradaki çalışanın Eylül ayı net ücreti 1.294,83 TL'ye düşmüş olmasına karşın bu ayki net ücret için herhangi bir ilave veya değişiklik yapılmayacaktır.

Sıra No	Sosyal Güvenlik Durumu	Medeni Hali	Bir Önceki Ay Kümülatif GV Matrahı	Brüt Ücret	SGK İşçi Payı	İşsizlik İşçi Payı	GV Matrahı	Gelir Vergisi	AGİ	Damga Vergisi	Kesinti Toplamı	Net Ücret
1	4A Çalışan	Bekar	12.723,08	1.647,00	230,58	16,47	1.399,95	279,99	123,53	12,50	416,02	1.230,98
2	4A Emekli	Evli Eşi Çalışmıyor 1 Çocuk	13.711,28	1.647,00	123,53	0,00	1.523,48	304,70	166,76	12,50	273,96	1.373,04
3	4A Çalışan	Evli Eşi Çalışmıyor 3 Çocuk	12.599,55	1.647,00	230,58	16,47	1.399,95	279,97	197,64	12,50	341,88	1.305,12
4	4A Emekli	Evli Eşi Çalışmıyor Çocuksuz	13.711,28	1.647,00	123,53	0,00	1.523,48	304,70	148,23	12,50	292,49	1.354,51
5	4A Emekli	Evli Eşi Çalışıyor 3 Çocuk	13.711,28	1.647,00	123,53	0,00	1.523,48	304,70	172,94	12,50	267,79	1.379,21
6	4A Çalışan	Evli Eşi Çalışmıyor 2 Çocuk	12.599,55	1.647,00	230,58	16,47	1.399,95	279,97	185,29	12,50	354,23	1.292,77
7	4A Çalışan	Evli Eşi Çalışmıyor 2 Çocuk	12.599,55	1.647,00	230,58	16,47	1.399,95	279,97	185,29	12,50	354,23	1.292,77

Tablo: Ekim/2016 Ücret Bordrosu

Bilginize sunulur.

Aktif YMM A.Ş.